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Referat Naturparkrådsmøde 
Dato: Torsdag den 28. september kl. 17.00-19.00 

Mødested: Varde Rådhus, Bytoften 2, 6800 Varde Mødelokale ”Skallingen” 

  

Deltagere:  

Claus Brink, Naturparkrådsformand og medlem af Udvalget for Plan og Teknik 

Sandie Eis Ravn, Næstformand, Formand for Kultur og Fritid 

Stig G. Larsen, Forsvaret 

Anne Marie Lidegaard, Udviklingsråd Blaavandshuk 

Hanne Voetmann, Friluftsrådet Sydvest 

Bent Jakobsen, Danmarks Naturfredningsforening 

Inger Lauridsen, Sydvestjysk Landboforening 

Hans Peter Due, Naturcenteret, Varde Kommune  

Lisbeth Christiansen, referent, Naturcenteret, Varde Kommune 

Afbud: 

Ole B. Nielsen Frøkjær, Vardemuseerne-NaturKulturVarde 

Preben Nielsen, Udviklingsråd Blaabjerg  

Vibeke Birk Tiedemann, Destination Vesterhavet 

Sanne Frederiksen, Aage V. Jensen Naturfond 

 

Program 

17.00 Velkomst ved Claus Brink 

 Dagsorden er godkendt 

17.05 Nyt fra Danske Naturparker 

Danske Naturparker har spurgt om vi vil være vært ved næste netværksmøde. Det har vi 

takket ja til. Det er torsdag den 9. november i skolestuen ved Filsø. På programmet er: 

• Er naturparken synlig i jeres kommune(-r)s biodiversitetsstrategi, 

klimastrategi, bæredygtighedsstrategi? 

• Skal naturparker certificeres som bæredygtig destination? 

• Er der nok fokus på beskyttelse i Danske Naturparker? 

• Er der nok fokus på kultur i Danske Naturparker? 

• Gåtur i og fortælling om Naturpark Vesterhavet med fokus på UDFORSK 

• Regenerativ turisme 
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17.20 Nyt fra Naturparksekretariatet  

• Kend din naturvejleder / din lokale guide 

 Cirka 650.000 har set videoerne, men ingen klik på dem. Stadig øget bevidsthed om 

 vores tilbud, men måske der skal en anden strategi til. 

• Spejdermærker 

 Spejdermærket lanceres snarest. Måske det også kan bruges som naturparkmærke til 

 naturvejledere, lokale guider m.fl. 

• Naturparktavler 

 Arbejdet med de brune tavler er iværksat. Til næste møde kommer der en oversigt 

 over forslag til placeringer. Mette (tidligere vikar) og Lisbeth var på tur, og det var 

 interessant og også lidt svært at finde de steder, hvor skiltningen giver bedst mening. 

 Når placeringerne er udvalgt, vurderes de af vejmyndigheden, hvorefter 

 udpegningerne sendes i politisk behandling i Udvalget for Teknik og Miljø. 

• Naturparkuge 2023 

 Sammen med forskellige samarbejdspartnere er programmet nu færdigt. De 

 børnevenlige dele af naturparkugen er også med i Varde Kommunes Programmet 

 kan ses på www.naturparkvesterhavet.dk/naturparkuge2023. 

 

17.45 Sidste nyt fra Grønt Råd 

• Naturpolitikkens høringsperiode er afsluttet og pågår politisk behandling. Der er 

kommet ét høringssvar 

• Onsdag den 8. november finder kommunens årlige naturseminar sted. Invitation 

kommer snarest, men sæt allerede kryds nu 

• Natura2000-planer og vandmiljøplanerne revideres 

• Kystvandrådet kommer med en revidering af tilstandsvurderingen af vores 

vandråd. Den gælder for Ringkøbing Fjord og Vadehavet 

 

17.55 Længe Leve Blåbjerg-Nyminde 

Se vedhæftede powerpoint præsentation. 

Planen pågår politisk behandling og skal også godkendes i Naturstyrelsens direktion. 

http://www.naturparkvesterhavet.dk/naturparkuge2023
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 Forsvaret understreger vigtigheden i at holde fokus på den øgede øvelsesaktivitet i 

området. Den har bl.a. betydet, at al fri teltning i naturparkområdet er ophørt og 

naturnær overnatning kun er tilladt på eksisterende telt- og shelterpladser. 

 

Naturparkrådet er enige i, at code of conduct er et godt sted at starte og anbefaler, 

at der nedsættes en styregruppe for at få alle aspekter med i arbejdet. 

 

18.25 Vildskab i Naturpark Vesterhavet 

Lilli Gruwier holder foredrag på Blåbjerggård fredag og workshop lørdag. Emnet er 

vild med vilje på sommerhusgrundene og Lilli er en dygtig og nærværende formidler. 

18.40 Økonomi 

En kort gennemgang af økonomien 

18.45  Siden sidst ved naturparkrådet 

 Bent fortæller, at DN Årsmødes hovedemne er havmiljø. Desuden er Bent er aftrådt 

som stationsleder hos Fuglestationen i Blåvand i DOF-regi. Henrik Böhmner er den 

nye stationsleder. 

 Sandie er Varde Kommunes repræsentant i Nationalpark Vadehavets bestyrelse. Hun 

beretter i øvrigt, at kunsterne til Wadden Tide er meget tilfredse med besøgsantallet 

og den bratte, men naturlige afslutning på udstillingen. 

18.55 Tak for i aften ved Naturparkrådsformanden 

  

Mødedatoer 2023: 

Naturparkrådsmøde: Torsdag 30. november 2023 kl. 16.30-18.30 Rådhuset ”Skallingen” 

 

 

 


